

## 基于局部方差和互信息的融合图像质量评价

王宇庆\*

中国科学院长春光学精密机械与物理研究所, 吉林 长春 130033

## Fusion image assessment based on local variance and singular value decomposition

WANG Yu-qing\*

Changchun Institute of Optics, Fine Mechanics and Physics, Chinese Academy of Sciences, Changchun 130033, China

摘要 图/表 参考文献(0) 相关文章(15)

全文: PDF (2357 KB) RICH HTML <sup>NEW</sup>

输出: BibTeX | EndNote (RIS)

## 摘要

图像融合不仅涉及信息的量化传递,还要考虑传递信息的类型是否符合人眼视觉特性。为了能够正确评价融合图像中人眼敏感信息的增量,本文设计了一种基于局部方差和奇异值分解的融合图像客观评价方法。将局部方差用于表示图像的结构信息;考虑到局部方差对于图像的细节信息过于敏感,用奇异值分解的方法来得到能够表示局部方差分布的能量矩阵;用互信息的方法度量源图像与融合图像能量矩阵的结构差异。最后,将比较结果作为融合图像算法的质量评价结果。实验结果表明,该方法对融合图像的质量评价结果与人眼视觉特性的一致程度以及算法的稳定性都要高于传统方法,两组典型实验中对于小波和金字塔等性能较优的融合方法的评价结果为2.8790和1.9225以及2.6298和1.9103,均优于传统融合评价算法。

**关键词** : 图像融合, 质量评价, 局部方差, 奇异值分解

## Abstract :

Image fusion is not only relative to the transfer of quantized information, but also should take if the information transfer can be accepted by human vision into account. Therefore, this paper designs a fusion image objective assessment method based on local variance and singular value decomposition to combine various human visual sensitive information into an image. In order to assess the improvement of information, the local variance was used to describe the structure information of the image. As the local variance was sensitive to image details greatly, the singular value decomposition was used to obtain a energy matrix to display the local variance distribution. Then the mutual information was taken to measure the structure difference of source image and fusion image. Finally, the comparison above mentioned was taken as the assessment results. Experiment results show that the proposed method gives the best performance for the wavelet and pyramid methods, and the assessment results are 2.8790,1.9225 and 2.6298,1.9103,respectively, which has better consistency as compared with those of traditional human visual systems.

**Key words** : image fusion quality assessment local variance singular value decomposition

收稿日期: 2015-05-18

中图分类号: TP391.4

## 基金资助:

国家自然科学基金青年基金资助项目(No.61201368)

**通讯作者**: 王宇庆(1979-),男,吉林长春人,副研究员,2002年、2005年于吉林大学通信工程学院分别获得学士、硕士学位,主要研究方向: 图像融合,图像质量评价,图像增强。E-mail:wyq7903@163.com **E-mail**: wyq7903@163.com

## 引用本文:

王宇庆. 基于局部方差和互信息的融合图像质量评价[J]. 光学精密工程, 2015, 23(10z): 515-521. WANG Yu-qing. Fusion image assessment based on local variance and singular value decomposition. Editorial Office of Optics and Precision Engineering, 2015, 23(10z): 515-521.

## 链接本文:

<http://www.oape.net/CN/10.3788/OPE.20152313.0516> 或 <http://www.oape.net/CN/Y2015/V23/I10z/515>

## 服务

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ E-mail Alert
- ▶ RSS

## 作者相关文章

- ▶ 王宇庆

访问总数:6348336

版权所有 © 2012《光学精密工程》编辑部

地址: 长春市东南湖大路3888号 邮编: 130033 E-mail: gxjmgc@sina.com

本系统由北京玛格泰克科技发展有限公司设计开发

